

# GRACIELA MARTINEZ ARRIBAS



Choreographer / Tanzlehrerin

Ballett, Modern dance & Pilates

Graciela Martinez Arribas wurde in Madrid geboren. Sie studierte und erhielt ihr Tanzdiplom am Konservatorium für Tanz in Madrid und gewann 1999 zweimal den ersten Preis bei den "Internationalen Wettbewerben von Torrelavega und Zaragossa". Im 2021 erhielt sie ein Tanzstipendium für das "Ballet des Jeunes d'Europe" in Aix-en-Provence.

Sie tanzte mit einigen der berühmtesten Tanzkompanien Europas, wie dem English National Ballet aus London, dem Leipziger Ballett, dem Ballet de l'Opera de Nice, dem Ballet Basel, dem Aterballetto und dem Staatstheater am Gärtnerplatz in München, wo sie tanzte viele klassische Ballett und arbeitete mit vielen zeitgenössischen Choreographen auf der ganzen Welt zusammen. Sie absolvierte die Ausbildung zur Pilates-Instruktorin an der Body Arts and Sciences International Pilates Education in München und entschied sich 2017, mit ihrem Mann Neel Jansen und ihren Kindern in die Schweiz zu ziehen. Seitdem unterrichtet sie in Schulen wie dem Tanzwerk 101 Migros, Zürich und dem Akademischen Sportverband Zürich - ETH Universität Zürich. 2019 gründet sie zusammen mit Neel die Lit Dance Company und 2020 die Lit Dance Tanzschule (Maria Pia Forster Ballettschule). 2021 macht sie ihren Abschluss in Choreographie und Tanzpädagogik an der Hochschule für Tanz in Madrid.

---

Graciela Martinez Arribas was born in Madrid. She studied and received her dance diploma at the Professional Conservatory of Dance in Madrid and won the First Prize twice at the "International Competitions of Torrelavega and Zaragossa" in 1999. She later received a scholarship for dance at the "Ballet des Jeunes d'Europe" in Aix-en-Provence in 2001.

She has danced with some of the most famous dance companies in Europe, such as the English National Ballet from London, the Leipzig Ballet, the Ballet de l'Opera de Nice, the Ballet Basel, the Aterballetto and the Staatstheater am Gärtnerplatz in Munich, where she danced many classical ballets and worked with many contemporary choreographers around the world.

She graduated as a Pilates instructor at the Body Arts and Sciences International Pilates Education in Munich and decided to move to Switzerland with her husband Neel Jansen and children in 2017. Since then she has taught in schools like Tanzwerk 101 Migros, Zurich and Academic Sports Association Zurich - ETH University Zurich. In 2019 together with Neel, creates Lit Dance Company and in 2020 the Lit Dance Tanzschule (Maria Pia Forster Ballettschule). In 2021, she graduated in Choreography & Dance Pedagogy at the Superior Dance school, Madrid.